

Title (en)
Anti-corrosion treatment

Title (de)
Korrosionsschutzbehandlung

Title (fr)
Procédé de traitement anti-corrosion

Publication
EP 1281786 A1 20030205 (FR)

Application
EP 02291943 A 20020801

Priority
FR 0110402 A 20010802

Abstract (en)

A method for the anti-corrosion treatment of a surface (S), of a first component (P) of a system made up of this first piece and a second steel component which are destined to be in contact in a zone formed by at least a part of the surface of the first component and a part of the surface of the second component, consists of: (a) firstly cleaning the surface on the first component; (b) creating an electric arc between two metal wires (F1, F2) to produce a liquid metal; (c) projecting this liquid metal onto the surface of the first component to produce an anodic coating (M) for the cathodic protection of the steel of the second component. An Independent claim is also included for the utilization of this method for the anti-corrosion protection of at least a part of the surface of a lower and/or upper surface of a dish and/or one or more turns at the end of a spring forming the first and second steel components in dynamic contact in a vehicle suspension device.

Abstract (fr)

L'invention concerne un procédé de traitement anti-corrosion et une utilisation d'un tel procédé de traitement anti-corrosion d'au moins une portion de surface (S) d'une première pièce (P) d'un système constitué d'une première pièce (P) et d'une seconde pièce en aciers qui sont destinées à être en contact dans une zone de contact formée par au moins ladite portion de surface (S) de la première pièce (P) et une portion de surface de ladite seconde pièce. On effectue le nettoyage préalable d'au moins ladite portion de surface (S) qui se trouve sur la première pièce (P), on crée un arc électrique entre deux fils métalliques (F1, F2) pour produire un métal liquide, on projette ledit métal liquide au moins sur ladite portion de surface (S) de la première pièce (P) de façon à réaliser un revêtement anodique (M) pour la protection cathodique de l'acier constitutif de la seconde pièce.
<IMAGE>

IPC 1-7

C23C 4/12; C23F 13/14; F16F 1/02

IPC 8 full level

C23C 4/12 (2006.01); **C23C 4/131** (2016.01); **C23F 13/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

C23C 4/131 (2016.01); **C23F 13/14** (2013.01)

Citation (search report)

- [YA] EP 0872577 A1 19981021 - ALLEVARD SA [FR]
- [YA] EP 0445353 A1 19910911 - AIR PROD & CHEM [US]
- [A] DE 19956622 A1 20000525 - MAN B & W DIESEL AS [DK]
- [A] US 6190740 B1 20010220 - ROGERS FRANK S [US]
- [A] DATABASE WPI Section Ch Week 198409, Derwent World Patents Index; Class M13, AN 1984-051645, XP002196190
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 009, no. 301 (C - 316) 28 November 1985 (1985-11-28)
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 009, no. 205 (C - 299) 22 August 1985 (1985-08-22)
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 018, no. 257 (C - 1200) 17 May 1994 (1994-05-17)

Cited by

US7341533B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE SK TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1281786 A1 20030205; FR 2828213 A1 20030207; FR 2828213 B1 20040402

DOCDB simple family (application)

EP 02291943 A 20020801; FR 0110402 A 20010802